

Terms of Use

“Lifting Beam Configurator”

1. Scope of application and use

(1) These Terms of Use apply to services provided by pewag austria GmbH (hereinafter referred to as “Pewag”), Gaslaternenweg 4, A-8041 Graz, in connection with the use of the “Lifting Beam Configurator” in dealings with entrepreneurs, i.e. natural persons or legal entities or partnerships with legal capacity which are acting within the scope of a commercial or independent professional activity and thus qualify as entrepreneurs within the meaning of Section 1 of the Austrian Consumer Protection Act (*KSchG*).

(2) These Terms of Use exclusively govern the use of the “Lifting Beam Configurator” at www.pewag.com by customers or interested parties (hereinafter referred to as “Customer” or “Customers”) of Pewag. The “Lifting Beam Configurator” is a web application that aids Customers in configuring selected products.

(3) These Terms of Use shall apply on an exclusive basis. The Customer’s general terms and conditions shall apply only to the extent that Pewag has expressly consented thereto in writing.

2. Amendments to these Terms of Use

Pewag may amend these Terms of Use due to changes in legislation, jurisprudence, market conditions or in conjunction with the introduction or modification of products and services. Continued use of the services affected by any change shall be deemed acceptance of such change unless the Customer objects to the changed terms in writing within a period of four weeks following notification. Pewag will separately inform the Customer of this legal consequence when providing notice of any such changes.

3. Conclusion of contract

(1) The “Lifting Beam Configurator” may only be used following registration by the Customer. A contract is concluded with Pewag when the Customer registers via usage of the registration form. Registration is only possible once the Customer actively consents to the Terms of Use by ticking the checkmark next to the notice: *“I fully agree with the applicability of these Terms of Use for the Lifting Beam Configurator in their entirety”*. The Terms of Use then become an integral element of the contract.

(3) The Customer has no right to any particular scope of performance, specific design, features or functionality related to the “Lifting Beam Configurator”. The prices for the configuration placed into the shopping cart are subject to change and represent non-binding suggested prices from Pewag plus statutory VAT.

(4) If the Customer has created a configuration using the “Lifting Beam Configurator”, this configuration can be sent to Pewag by clicking the button: *“Get a quote”* in order to obtain an individual quotation (“Send a request to Pewag”). Offers prepared by Pewag are based on Customer inputs into the “Lifting Beam Configurator” and are subject to Pewag’s General Terms and Conditions of Sales and Deliveries (downloadable under www.pewag.com)

applicable at that time. Pewag does not review configurations for coherence, plausibility, accuracy and/or completeness. Pewag is under no obligation to conduct any such review.

4. Subject-matter of the contract, rights of use

(1) Upon conclusion of this contract, Pewag grants the Customer a non-exclusive, non-transferable and temporary right to use the “Lifting Beam Configurator” as a browser-based program within the scope of these Terms of Use. This includes the right, limited in scope as provided in the foregoing provision, to use the “Lifting Beam Configurator” via the internet to the extent provided in the contract for the Customer’s commercial purposes as permitted thereunder.

(2) The Customer does not acquire any additional rights beyond those described above. In particular, the Customer is not entitled to reproduce, distribute, make publicly accessible, modify or edit the “Lifting Beam Configurator”. Granting sub-licenses is prohibited. The Customer has no right to obtain the source code.

5. Copyrights

(1) Content generated in the “Lifting Beam Configurator”, in particular texts, product descriptions, images, drawings, graphics, illustrations, etc. are the property of Pewag and are protected by copyright. Similarly, product configurations created by the Customer shall become the property of Pewag upon creation. Any use or exploitation, in particular reproduction, dissemination, making available to the public or editing, of any content referred to in this paragraph shall require, subject to the provisions of copyright law, consent on the part of Pewag.

6. Protective measures, software modification

(1) Pewag has the right to take appropriate technical measures to protect against use of the “Lifting Beam Configurator” contrary to the terms of the contract.

(2) Pewag may modify the “Lifting Beam Configurator” (including its system requirements) to take technological or market-related changes into account and for good cause. Without limitation, good cause applies to changes that become necessary due to changes to legislation or legal interpretations, changes in the technological environment (new browser versions or technical standards), to protect system security or enhancements to the web application. For the avoidance of doubt it is expressly noted that Pewag is under no obligation to continue development of the web application on the basis of these Terms of Use.

7. Remuneration

Use of the “Lifting Beam Configurator” is free of charge.

8. Liability

(1) Pewag shall be liable for damages incurred by the Customer in connection with this contract to the extent that Pewag, its representatives or vicarious agents are at fault for wilful conduct or gross negligence.

(2) Pewag shall also be liable for damages incurred by the Customer in connection with this contract to the extent that such damages have been caused by Pewag, its representatives or vicarious agents as a result of the negligent breach of a material contractual obligation. Material contractual obligations are obligations that must be performed in order to achieve the purpose of the contract. In such cases, Pewag's liability shall be limited to damages that could typically have been foreseen at the time this contract was concluded.

(3) The preceding limitation of liability shall apply to all damage compensation obligations, irrespective of the legal grounds, including, *inter alia*, pre-contractual or ancillary contractual claims. The preceding limitation of liability does not, however, limit any liability that is mandatory by law, including liability under the Austrian Product Liability Act (*Produkthaftungsgesetz*) or liability for personal injury caused by negligence.

(4) The Customer is obliged to take effective measures to prevent and mitigate damages.

9. Place of performance, jurisdiction, severability

(2) Should individual provisions of these Terms of Use be or become invalid, the validity of the remaining Terms of Use shall remain unaffected. The Parties shall replace the invalid provision with a valid provision that comes as close as possible to the substantive and economic purpose of such invalid provision. In the event of any loopholes, the Parties shall agree to a provision reflecting what they would have adopted had they considered the relevant point when concluding these Terms of Use.

(3) Other than contractual counterclaims arising under the respective legal transaction, the Customer may only offset claims or assert a right of retention if the respective claim is not disputed by Pewag or has been finally determined by a court of competent jurisdiction.

(4) The Parties agree that Austrian law shall apply to all legal relationships arising under or in connection with this contract. The application of the United Nations Convention on Contracts for the International Sale of Goods is excluded. The contract language is German.

(5) The place of performance is deemed to be the location of Pewag's corporate seat.

(6) The Parties agree that the exclusive place of jurisdiction for all disputes arising directly or indirectly under or in connection with the contract shall be the Austrian court with local and subject-matter jurisdiction for Graz. However, Pewag shall also be entitled to commence an action in another court having jurisdiction over the Customer.

Nutzungsbedingungen

"Lasttraversen-Konfigurator"

1. Geltungs- und Anwendungsbereich

(1) Die vorliegenden Nutzungsbedingungen gelten für die Leistungen der pewag austria GmbH (im Folgenden „Pewag“), Gaslaternenweg 4, A-8041 Graz im Zusammenhang mit der Nutzung des „Lasttraversen-Konfigurator“ gegenüber Unternehmern, also für natürliche oder juristische Personen oder rechtsfähige Personengesellschaften, die in Ausübung einer gewerblichen oder selbständigen beruflichen Tätigkeit handeln und daher Unternehmer im Sinne des § 1 KSchG sind.

(2) Diese Nutzungsbedingungen regeln ausschließlich die Nutzung des „Lasttraversen-Konfigurator“ unter www.pewag.com durch Kunden oder Interessenten (im Folgenden „Kunde“) von Pewag. Der „Lasttraversen-Konfigurator“ ist eine Webanwendung, die den Kunden bei der Konfiguration ausgewählter Produkte unterstützt.

(3) Es gelten ausschließlich diese Nutzungsbedingungen. Allgemeine Geschäftsbedingungen des Kunden gelten nur insoweit, als Pewag ihnen ausdrücklich schriftlich zugestimmt hat.

2. Änderungen dieser Nutzungsbedingungen

Pewag kann diese Nutzungsbedingungen aufgrund Veränderungen der Gesetzeslage, der Rechtsprechung, von Marktgegebenheiten oder bei der Einführung oder Änderungen von Produkten und Dienstleistungen anpassen. Änderungen gelten mit erneuter Inanspruchnahme der von den Änderungen betroffenen Leistungen als anerkannt, sofern der Kunde den geänderten Bedingungen nicht innerhalb einer Frist von vier Wochen nach Bekanntgabe schriftlich widersprochen hat. Pewag wird den Kunden jeweils bei Bekanntgabe einer Änderung auf diese Rechtsfolge gesondert hinweisen.

3. Vertragsschluss

(1) Der „Lasttraversen-Konfigurator“ kann nur nach Registrierung durch den Kunden genutzt werden. Der Vertrag mit Pewag kommt zustande, indem sich der Kunde über das Registrierungsformular anmeldet bzw registriert. Die Registrierung ist nur möglich, wenn der Kunde durch aktives Setzen des Häkchens neben dem Hinweis: *„Ich bin mit der Geltung der Nutzungsbedingungen für den Lasttraversen-Konfigurator vollinhaltlich einverstanden“* diesen Nutzungsbedingungen aktiv zustimmt. Damit werden die Nutzungsbedingungen Vertragsbestandteil.

(3) Der Kunde hat keinen Anspruch auf einen bestimmten Leistungsumfang, eine bestimmte Ausgestaltung, Ausstattung oder Funktionalität des „Lasttraversen-Konfigurator“. Die Preise der im Warenkorb zusammengestellte Konfiguration sind freibleibend und stellen die unverbindlichen Preisempfehlungen zzgl. gesetzlicher Mehrwertsteuer von Pewag dar.

(4) Hat der Kunde mit dem „Lasttraversen-Konfigurator“ eine Konfiguration erstellt, kann er diese Konfiguration durch Klicken des Buttons: *„get a quote“* an Pewag zur Erarbeitung eines individuellen Angebotes übermitteln („Anfrage an Pewag“). Die von Pewag erstellten Angebote beruhen auf den vom Kunden im „Lasttraversen-Konfigurator“ vorgenommenen

Eingaben unter Geltung der jeweils gültigen Allgemeinen Verkaufs- und Lieferbedingungen von Pewag (abrufbar unter www.pewag.at). Pewag überprüft die Konfigurationen nicht auf Schlüssigkeit, Plausibilität, Richtigkeit und/oder Vollständigkeit. Eine solche Prüfung ist von Pewag auch nicht geschuldet.

4. Vertragsgegenstand, Nutzungsrechte

(1) Mit Zustandekommen dieses Vertrages räumt Pewag dem Kunden ein nicht ausschließliches, nicht übertragbares und befristetes Recht zur Nutzung des „Lasttraversen-Konfigurators“ als ein im Browser ausführbares Programm im Umfang dieser Nutzungsbedingungen ein. Dies beinhaltet das in dem vorbenannten Umfang beschränkte Recht, die Plattform des „Lasttraversen-Konfigurators“ über das Internet in dem im Vertrag eingeräumten Umfang für die geschäftlichen und nach diesem Vertrag erlaubten Zwecke des Kunden zu nutzen.

(2) Darüber hinausgehende Rechte erwirbt der Kunde nicht, insbesondere ist der Kunde nicht berechtigt, den „Lasttraversen-Konfigurator“ zu vervielfältigen, zu verbreiten, öffentlich zugänglich zu machen, zu verändern oder zu bearbeiten. Die Einräumung von Unterlizenzen ist nicht gestattet, der Kunde hat keinen Anspruch auf Herausgabe des Quell- und/oder Source-Codes.

5. Urheberrechte

(1) Die im „Lasttraversen -Konfigurator“ generierten Inhalte, insbesondere Texte, Produktbeschreibungen, Bilder, Zeichnungen, Grafiken, Abbildungen und dergleichen stehen im Eigentum von Pewag und sind urheberrechtlich geschützt. Ebenso werden die vom Kunden vorgenommenen Produkt-Konfigurationen mit ihrer Erstellung Eigentum von Pewag. Jedwede Verwendung oder Verwertung, insbesondere die Vervielfältigung, Verbreitung, öffentliche Zugänglichmachung oder Bearbeitung aller in diesem Absatz aufgelisteten Inhalte bedürfen vorbehaltlich der gesetzlichen Regelungen des Urheberrechts der Zustimmung durch Pewag.

6. Schutzmaßnahmen, Anpassung der Software

(1) Pewag ist berechtigt, angemessene technische Maßnahmen zum Schutz vor einer nicht vertragsgemäßen Nutzung des „Lasttraversen-Konfigurators“ zu treffen.

(2) Pewag kann den „Lastträger-Konfigurator“ (einschließlich deren Systemanforderungen) zur Anpassung an technische oder wirtschaftliche Marktveränderungen und aus wichtigem Grund ändern. Ein wichtiger Grund liegt insbesondere vor, wenn die Änderung aufgrund einer notwendigen Anpassung an eine neue Rechtslage oder Rechtsprechung, von geänderten technischen Rahmenbedingungen (neue Browserversionen oder technische Standards), des Schutzes der Systemsicherheit oder der Fortentwicklung der Webanwendung erforderlich ist. Ausdrücklich festgehalten wird aber, dass Pewag im Rahmen dieser Nutzungsbedingungen keine Fortentwicklung der Webanwendung schuldet.

7. Vergütung

Die Nutzung des "Lasttraversen-Konfigurators" erfolgt kostenlos.

8. Haftung

(1) Pewag haftet für die dem Kunden im Zusammenhang mit diesem Vertrag entstandenen Schäden, soweit Pewag, dessen Vertretern oder Erfüllungsgehilfen Vorsatz oder grobe Fahrlässigkeit zur Last fällt.

(2) Pewag haftet außerdem für dem Kunden im Zusammenhang mit diesem Vertrag entstandene Schäden, soweit diese von Pewag, dessen Vertretern oder Erfüllungsgehilfen durch die fahrlässige Verletzung einer wesentlichen Vertragspflicht verursacht worden sind. Wesentliche Vertragspflichten sind solche, deren Erfüllung zur Erreichung des Ziels des Vertrags notwendig ist. In diesem Fall ist die Haftung von Pewag auf die Schäden, die bei Abschluss dieses Vertrages typischerweise vorhersehbar waren, beschränkt.

(3) Diese Haftungsbegrenzung gilt für alle Schadensersatzverpflichtungen, gleich aus welchem Rechtsgrund, einschließlich unter anderem vorvertraglicher oder nebenvertraglicher Ansprüche. Diese Haftungsbeschränkung schränkt jedoch eine gesetzlich zwingende Haftung nicht ein, einschließlich der Haftung nach dem Produkthaftungsgesetz oder der Haftung für Körperverletzungen, die durch Fahrlässigkeit verursacht worden sind.

(4) Der Kunde ist verpflichtet, wirksame Maßnahmen zur Verhinderung und Minderung von Schäden zu treffen.

9. Erfüllungsort, Gerichtsstand, salvatorische Klausel

(2) Sollten einzelne Bestimmungen dieser Nutzungsbedingungen unwirksam sein oder werden, so wird die Wirksamkeit der Nutzungsbedingungen im Übrigen nicht berührt. Die Parteien werden anstelle der unwirksamen Bestimmung eine wirksame Regelung treffen, die der unwirksamen Bestimmung inhaltlich und wirtschaftlich möglichst nahekommt. Im Falle von Regelungslücken werden die Parteien eine Regelung treffen, die sie getroffen hätten, wenn sie den betreffenden Punkt bei Abschluss der Nutzungsbedingungen bedacht hätten.

(3) Der Kunde kann mit anderen Ansprüchen als mit seinen vertraglichen Gegenforderungen aus dem jeweils betroffenen Rechtsgeschäft nur aufrechnen oder ein Zurückbehaltungsrecht geltend machen, wenn dieser Anspruch von Pewag unbestritten oder rechtskräftig festgestellt ist.

(4) Die Parteien vereinbaren hinsichtlich sämtlicher Rechtsbeziehungen aus diesem Vertragsverhältnis die Anwendung österreichischen Rechts. Die Anwendbarkeit des Übereinkommens der Vereinten Nationen über Verträge über den internationalen Warenkauf wird ausgeschlossen. Vertragssprache ist Deutsch.

(5) Der Erfüllungsort ist am Sitz von Pewag.

(6) Als ausschließlicher Gerichtsstand für alle sich mittelbar oder unmittelbar aus dem Vertrag ergebenden Streitigkeiten wird hiermit das für Graz örtlich und sachlich zuständige österreichische Gericht vereinbart. Pewag ist jedoch auch berechtigt, ein anderes, für den Kunden zuständiges Gericht anzurufen.